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Referat  
Dato:  Onsdag den 21. august 2024 

Mødetidspunkt:  17:00 

Møde afsluttet:  19:00 

Mødelokale:  Sollentuna II 

Hvidovrevej 278, 2650 Hvidovre 

Medlemmer:  Søren Friis Trebbien (C), Michael Sabroe (C), Sara 

Benzon (F), Helle Adelborg (A), Martin A. Nørgaard 

(borgerrepræsentant), Søren Espersen 
(borgerrepræsentant), Ulrik Larsen (Hvidovre Sejlklub), 

Keld Broksø (Hvidovre Kajakklub), Hans Ulrik Larsen 

(Hvidovre Roklub), Gunnar Nielsen (Hvidovre 

Handicapråd) 

Fravær med 

afbud:  

Lars G. Jensen (A), Henrik Ryder Hansen 
(borgerrepræsentant), Anja Lindelof (Hvidovre 

Søspejdere), Preben Jacobsen (Hvidovre Vinterbadere), 

Leon Tilgaard (Gf. Strandøre, Strandvang og 

Lodsgården) 

Bemærkninger:  
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1. Havneudvalgsmøde   
J.nr.:  08.00.00 G01 

Sagsnr.:  22/19432 
      

 

BESLUTNINGSTEMA 
Det afsluttende møde i Havneudvalget afholdes onsdag den 21. august 2024 fra 17.00-
19.00 i mødelokalerne Sollentuna på rådhusets 5. sal.  
 
 
1. Velkomst og godkendelse af dagsorden v. Søren Friis Trebbien 
Beslutning: Godkendt  
 
2. Udpegning af medlemmer til Dommerkomiteen v. Lars Hørdum  
 
Kommunalbestyrelsen godkendte den 25. juni 2024 Havneudvalgets anbefaling om at 

Havneudvalget udpeger to medlemmer og en suppleant, blandt sine 
borgerrepræsentanter, øvrige repræsentanter (boligselskaber, grundejerforening og 
handicaprådet) og havnens foreninger, som skal indgå i en dommerkomite. 
Dommerkomiteen skal bedømme de indkomne forslag og udpege et vinderforslag i 
arkitektkonkurrencen om havnens udvikling.  
 
Administrationen har inden dagens møde modtaget ønske om kandidatur fra Hans Ulrik 
Larsen, Hvidovre Roklub; Ulrik Larsen, Hvidovre Sejlklub og Martin A. Nørgård, 
Borgerrepræsentant. På mødet bedes de tre kandidater kort fortælle, hvorfor de bør 
repræsenteres i dommerkomiteen. Valget af hvem, der bliver medlemmer og suppleant 
afgøres eventuelt ved en flertalsafgørelse. 
 
Direktøren indstiller, at Havneudvalget udpeger to medlemmer og en suppleant til 
arkitektkonkurrencens dommerkomite. 
 
Beslutning: Havneudvalget udpegede Ulrik Larsen og Hans Ulrik Larsen som 
medlemmer og Martin A. Nørgaard som suppleant på baggrund af en flertalsafgørelse. 
Suppleanten modtager alt mødemateriale og kan deltage på alle møder i 
dommerkomiteen med taleret fremfor stemmeret, medmindre der er forfald hos et af 
medlemmerne. 
 
3. Fremtidig model for drift af havnen v. Lars Hørdum  

På mødet den 22. maj drøftede Havneudvalget et oplæg fra administrationen om mulige 
fremtidige driftsmodeller for havnen og anbefalede umiddelbart, at en fremtidig 
driftsmodel skal svare til den nuværende, hvor der er indgået en driftsaftale med en 
ekstern part. Den nuværende aftale er forlænget i 2022 og er gældende for perioden 1. 
juli 2022 - 30. juni 2026. Når en ny driftsaftale skal indgås, kræver det - lige som sidst - 
et EU-udbud grundet beløbets størrelse. Havneudvalget ønskede at genbesøge deres 
anbefaling med henblik på at drøfte, om der er forbedringspotentiale i den nuværende 
driftsaftale, som med fordel kan indgå i arbejdet, når en ny driftsaftale skal udarbejdes.  
 
Direktøren indstiller, at Havneudvalget beslutter hvilke anbefalinger, der skal 
viderebringes til KFU, ØU og KB om en fremtidig driftsmodel. 
 
Beslutning: Havneudvalget anbefalede, at den fremtidige driftsmodel skal svare til den 
nuværende model, hvor der er indgået en driftsaftale med en ekstern part. 
Havneudvalget drøftede også forbedringspotentialer. Herunder at det ved udarbejdelse 
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af en ny driftsaftale kan overvejes: 
• Hvordan samarbejdet på tværs af foreninger, civilsamfund og kommunen kan 

styrkes. 
• Om et samarbejde mellem foreninger og kommunen om drift/rengøring af 

offentlige toiletter kan iværksættes - eller omvendt om den nuværende 
finansiering heraf kan øges?  

• Hvordan en kommende driftsaftale kan understøtte et øget udviklingsfokus i 
havnedriften.  
 

4. Status og det videre forløb for udvikling af Havnen v. Connie Kirkegaard og 

Robin Lybecher  
På mødet orienteres der kort for status siden sidste møde og for 
havneudviklingsprocessens videre forløb efter at Havneudvalget er nedlagt. 
  
Direktøren indstiller, at orienteringen tages til efterretning. 
 
Beslutning: Taget til efterretning. I forhold til tidsplanen for havneudviklingen 
anbefalede Havneudvalget, at udpegede medlemmer til dommerkomiteen får 
byggeprogrammet til kommentering, før det behandles politisk. 
 
 
5. Afrunding og tak for indsatsen  
I stedet for som vanligt at indlede mødet med en sandwich, afsluttes mødet med en let 
anretning. Vi håber, at I under punktet vil indgå i en uformel dialog, hvor I med afsæt i 
jeres erfaringer fra Havneudvalget byder ind med input og gode råd som Hvidovre 
Kommune kan være opmærksom på i forhold til fremtidige § 17, stk. 4 udvalg. 
 
Input fra Havneudvalget: Der var der input om, at omfanget af den politiske deltagelse, 
styrket facilitering af bruger-/borgerinvolverende processer, beskrivelsen af 
kommissoriets opgaver og en løbende fælles opfølgning kan være 
opmærksomhedspunkter i fremtidige § 17 stk. 4 udvalg. 
 

 
   
 
  


